
 
 
 

 

   

Příbuzenská pěstounská péče je v současné době hodně diskutovaným tématem nejen  

ve společnosti, ale také mezi odborníky a pracovníky, kteří pracují v přímé péči s tímto typem 

pěstounských rodin. Tato problematika je hodně řešena v posledních letech hlavně v souvislosti  

s konceptem změn v ústavní výchově. Odborníci a většinová společnost často diskutují nad přínosem 

pěstounské péče obecně a příbuzenská pěstounská péče často vyvolává ještě více otázek.  

V mé bakalářské práci chci přiblížit to, co je vlastně pěstounská péče, chci ukázat jaký je její 

hlavní smysl, protože si myslím, že to podstatné se dostalo do pozadí. Je důležité poukázat na to, 

jaká jsou práva a povinnosti pěstounů a přiblížit problematiku příbuzenské pěstounské péče, zabývat 

se jejími pozitivy a negativy z pohledu přínosu pro svěřené dítě. Nezaopatřené dítě je to hlavní,  

od čeho by se všechno další mělo odvíjet. Je důležité vědět, jaký má na něj tato specifická forma 

pěstounské péče vliv.  

Chci se soustředit na to, zda je současná právní úprava přínosná nebo by potřebovala nějaké 

změny. Pracuji jako doprovázející pracovník a toto téma mě velmi zajímá, protože pracuji převážně s 

rodinami v příbuzenské pěstounské péči, takže tato problematika je pro mě velmi aktuální. V této 

práci bych ráda poukázala na význam rodiny pro dítě, ať už se jedná o vliv na jeho vývoj či výchovu 

nebo jeho život ve většinové společnosti. Chci pracovat jak s odbornou literaturou,  

tak se zkušenostmi doprovázejících pracovníků z praxe. 


